

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 179

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 179

1953

I. Nos. 2351-2369

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 1 November 1953 to 14 November 1953*

	<i>Page</i>
No. 2351. United States of America and Italy :	
Exchange of notes (with annex) constituting an agreement relating to relief from Italian taxes of expenditures made in Italy by the United States for the common defense. Rome, 5 March 1952	3
No. 2352. United States of America and Belgium :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to guaranties under section 111 (b) (3) of the Economic Cooperation Act of 1948, as amended. Washington. 7 and 12 May 1952	15
No. 2353. United States of America and Korea :	
Agreement relating to economic co-ordination between the Unified Command of the United Nations and the Republic of Korea (with exchange of notes and official minutes). Signed at Pusan, on 24 May 1952	23
No. 2354. United States of America and Denmark :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Copenhagen, 8 January 1952	65
No. 2355. United States of America and Austria :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Vienna, 14 December 1951 and 5 January 1952	73
No. 2356. United States of America and Belgium :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Brussels, 7 January 1952	81
No. 2357. United States of America and Burma :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Rangoon, 6 and 9 February 1952	91

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 179

1953

I. Nos 2351-2369

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 1^{er} novembre 1953 au 14 novembre 1953*

	<i>Pages</i>
N° 2351. États-Unis d'Amérique et Italie :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord tendant à exonérer des impôts italiens les dépenses faites en Italie par les États-Unis pour la défense commune. Rome, 5 mars 1952	3
N° 2352. États-Unis d'Amérique et Belgique :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux garanties prévues par l'article I11, b, 3, de la loi de 1948 sur la coopération économique sous sa forme modifiée. Washington, 7 et 12 mai 1952	15
N° 2353. États-Unis d'Amérique et Corée :	
Accord relatif à la coordination économique entre le Commandement unifié des Nations Unies et la République de Corée (avec échange de notes et procès-verbal). Signé à Pusan, le 24 mai 1952	23
N° 2354. États-Unis d'Amérique et Danemark :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Copenhague, 8 janvier 1952	65
N° 2355. États-Unis d'Amérique et Autriche :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Vienne, 14 décembre 1951 et 5 janvier 1952	73
N° 2356. États-Unis d'Amérique et Belgique :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Bruxelles, 7 janvier 1952	81
N° 2357. États-Unis d'Amérique et Birmanie :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Rangoon, 6 et 9 février 1952	91

	<i>Page</i>
No. 2358. United States of America and Cambodia :	
Exchange of notes, constituting an agreement relating to mutual security. Phnom Penh, 18 and 28 December 1951	97
No. 2359. United States of America and Korea :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Pusan, 4 and 7 January 1952	105
No. 2360. United States of America and Thailand :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Bangkok, 27 and 29 December 1951	113
No. 2361. United States of America and Turkey :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Ankara, 7 January 1952	121
No. 2362. United States of America and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (Saint Lucia) :	
Agreement concerning the utilization of leased base areas in Saint Lucia. Signed at Castries, on 29 July 1952	129
No. 2363. United States of America and Israel :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual defense assistance. Tel Aviv, 1 and 23 July 1952	139
No. 2364. Netherlands and Federal Republic of Germany :	
Treaty (with map) fixing a mining boundary between the coalfields situated to the east of the Netherlands-German frontier. Signed at Bonn, on 18 January 1952	147
No. 2365. United States of America and Italy :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Rome, 7 January 1952	165
No. 2366. United States of America and Netherlands :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. The Hague, 8 January 1952	175
No. 2367. United States of America and Norway :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Oslo, 8 January 1952	185

	<i>Pages</i>
N° 2358. États-Unis d'Amérique et Cambodge :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Phnom-Penh, 18 et 28 décembre 1951	97
N° 2359. États-Unis d'Amérique et Corée :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Pusan, 4 et 7 janvier 1952	105
N° 2360. États-Unis d'Amérique et Thaïlande :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Bangkok, 27 et 29 décembre 1951	113
N° 2361. États-Unis d'Amérique et Turquie :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Ankara, 7 janvier 1952	121
N° 2362. États-Unis d'Amérique et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (Sainte-Lucie) :	
Accord relatif à l'utilisation des bases cédées à bail à Sainte-Lucie. Signé à Castries, le 29 juillet 1952	129
N° 2363. États-Unis d'Amérique et Israël :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'aide pour la défense mutuelle. Tel-Aviv, 1 ^{er} et 23 juillet 1952	139
N° 2364. Pays-Bas et République fédérale d'Allemagne :	
Traité (avec carte) portant fixation d'une limite d'exploitation pour les houillères situées à l'est de la frontière germano-hollandaise. Signé à Bonn, le 18 janvier 1952	147
N° 2365. États-Unis d'Amérique et Italie :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Rome, 7 janvier 1952	165
N° 2366. États-Unis d'Amérique et Pays-Bas :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. La Haye, 8 janvier 1952	175
N° 2367. États-Unis d'Amérique et Norvège :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Oslo, 8 janvier 1952	185